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Zápis z 15. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity 
 

které se konalo v pondělí 30. září 2019 od 15:00 v zasedací místnosti děkanátu v areálu UKB. 

 

Schválený program jednání: 
1. Zpráva o výsledcích doplňovacích voleb do AS PřF MU ve volebním obvodu studentů. 

2. Návrhy doktorských studijních programů Fyziologie, imunologie a vývojová biologie živočichů a 
Animal physiology, immunology and developmental biology. 

3. Opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 

4. Opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy 
univerzity. 

5. Směrnice Přírodovědecké fakulty Zajištění finanční kontroly na Přírodovědecké fakultě. 

6. Různé. 

 

Přijatá usnesení a závěry: 
1. Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., 

o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění 
pozdějších předpisů, a čl. 23 odst. 6 vnitřního předpisu Masarykovy univerzity Schvalování, řízení 
a hodnocení kvality studijních programů MU s návrhy doktorských studijních 
programů Fyziologie, imunologie a vývojová biologie živočichů a Animal physiology, immunology 
and developmental biology, a doporučuje je Vědecké radě PřF MU ke schválení. 

2. Akademický senát PřF MU schválil opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 

3. Akademický senát PřF MU schválil opatření děkana Podmínky stipendijních programů 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 

4. Akademický senát PřF MU projednal směrnici Přírodovědecké fakulty Zajištění finanční kontroly 
na Přírodovědecké fakultě. 

5. Akademický senát PřF MU stanovil termíny svého zasedání v podzimním semestru na 18. října 
2019, 11. listopadu 2019 a 9. prosince 2019. 

 

Přílohy zápisu: 
1. Zápis o průběhu a výsledcích doplňovacích voleb do AS PřF MU ve volebním obvodu studentů. 

2. Schválené znění opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 

3. Schválené znění opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty 
Masarykovy univerzity. 
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Průběh jednání: 

 

Schválení programu zasedání: 
Hlasování: pro 24 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 

 

1. Zpráva o výsledcích doplňovacích voleb do AS PřF MU ve 

volebním obvodu studentů 
 

Předseda volební a mandátové komise doc. Hyršl seznámil senátory s výsledky doplňujících voleb 

do Studentské komory AS PřF MU. Hlasování probíhalo 15. – 22. 6. 2019. Volební účast byla přes 

10 %. Největší počet hlasů obdržela Kateřina Weisová. Náhradníky jsou pak další 4 studenti v pořadí. 

Veronika Křešťáková nahlásila další změnu ve Studentské komoře - Jan Rokos ke dni 30. 9. 2019 

ukončil studium a tak na dnešní zasedání již přišel první náhradník Lukáš Jirásek. Předsedkyně SKAS 

pak ještě poděkovala dlouholetým studentským senátorům Ondřeji Vymazalovi a Michaele 

Tvrdoňové, kteří ukončili studium. 

 

2. Vyslovení souhlasu s návrhy doktorských studijních programů 

Fyziologie, imunologie a vývojová biologie živočichů a Animal 

physiology, immunology and developmental biology. 
 

Profesor Bryja představil doktorské studijní programy Fyziologie, imunologie a vývojová biologie a 

jeho anglickou variantu Physiology, immunology and developmental biology. K sestavení byl využit 

program OPVVV. Přijímačky i „checkpointy“ jsou v angličtině. Byla vytvořena šablona, kde se 

popisuje, jak se na program dostat a pak dál je to průvodce studiem. Dohlížíme na to, aby každý 

školitel měl granty, aby student nepobíral jen základní stipendium a tím se i zvyšuje úspěšnost 

dokončení PhD. Dále jsou uvedeny požadavky na dizertační práci, publikace, jazykovou přípravu, 

semináře, zahraniční stáže a výuku. Student má povinně zahraniční stáž a minimálně jednoho 

zahraničního oponenta dizertační práce, aby se program internacionalizoval. Jsou 3 hlavní kontrolní 

body (první je ve 3. semestru, druhý na konci 3. roku – státní závěrečná zkouška a třetí bod je 

obhajoba dizertační práce). 

  

Diskuze: 
Křešťáková: Proč má oborová rada 20 členů, není to moc? 

Bryja: Protože máme široké spektrum témat a chceme mít pro každého studenta vhodnou komisi 

sestavenou z odborníků na dané téma. Studentů máme zhruba 40. 

Křešťáková: Oborová rada se skládá z vedoucích PhD studentů? 

Bryja: Nejen. Školitelé jsou většinou internisti. Externisti typicky nejsou školitelé. U nás jsou internisti 

a externisti půl napůl. Podle nás je to dobrý systém a student tak vždycky dostane relevantní zpětnou 

vazbu. Při běžné státnici/obhajobě se sejde zhruba 6, 7 členů, nebude se scházet celá komise. 

Křešťáková: A když si student chce stěžovat na svého školitele, tak by se měl obrátit na oborovou 

radu přece, ne?  

Bryja: Zatím si nikdo neztěžoval, takže se těžko přijímají mechanismy. Ale předpokládám, že student 

by se obrátil asi na mě.  

Leichmann: Student si může stěžovat proděkanovi i děkanovi. Když jsem byl děkan, tak jsem pár 

takových stížností řešil.  



Bláha: Je teď nově ustanoven i PhD ombudsman, prof. Viktor Kanický. Na něho se studenti mohou 

obracet právě v takových případech.  

Baláž: Externista přece nesmí mít úvazek na fakultě, byť minimální.  

Bryja: Oni tam teď externisti jsou trochu jiní, tohle ještě není nejaktuálnější verze. 

Baláž: A minimální stáž v zahraničí musí být jak dlouhá? 

Bryja: Minimum je jeden měsíc, doporučená doba 3-6 měsíců. 

Kudrle: Vy jste říkal, že berete na zřetel financování ze strany školitele. Jak to děláte? 

Bryja: Podle uvážení. Když někdo nemá grant, tak studenta obvykle nedostane. Rozhoduje o tom 

komise, není to striktní, vede se o tom vždycky diskuze.  

Kudrle: Takže když má někdo hodně peněz, tak má pak i hodně studentů? 

Bryja: Když vidíme, že to školitel zvládá a jeho studenti úspěšně dokončují studia, tak to nijak 

neomezujeme. Opět je to na uvážení. 

Lízal: Rozsah pomoc při výuce máte za 2 kredity. Kolik je to časově? A co zahraniční studenti? 

Bryja: Předpokládají se desítky hodin. Zahraniční studenti pomoc při výuce nemají, nemluví česky. Ale 

pomáhají v laboratořích.  

Kubová: A s tou obhajobou v angličtině, když je student v českém programu, musí ji splnit 

v angličtině? 

Bryja: Je to na něm, co si vybere, ale preferujeme angličtinu.  

Leichmann: Pokud student vstupuje do nového programu a tam je napsané, že obhajoba je 

v angličtině, tak bude mít obhajobu v angličtině.  

Tvrdoňová: A nesetkáváte se třeba s tím, že čeští studenti si stěžují na to, že zahraniční studenti 

nemají pomoc při výuce a tím pádem je to nespravedlivé? 

Bryja: Nevšiml jsem si toho. U nás na oddělení je výuková zátěž opravdu malá. Takže jsem žádné 

takové tenze nezaznamenal.  

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění 
pozdějších předpisů, a čl. 23 odst. 6 vnitřního předpisu Masarykovy univerzity Schvalování, řízení a 
hodnocení kvality studijních programů MU s návrhy doktorských studijních programů Fyziologie, 
imunologie a vývojová biologie živočichů a Animal physiology, immunology and developmental 
biology, a doporučuje je Vědecké radě PřF MU ke schválení. 

 

Hlasování: pro 24 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 

3. Opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení 
 

Proděkan Bochníček představil změny v opatření děkana. Uchazeči pro bc nebo mgr studium, kteří 

jsou ze zahraničí (kromě Slovenska) a chtějí prominout přijímací zkoušku, tak budou muset mít 

certifikát z českého jazyka minimálně na úrovni B1. Uchazeči o navazující magisterské studium se 

zaměřením na vzdělávání musí mít buď absolvované bakalářské studium se zaměřením na vzdělávání 

a nebo aspoň předměty z pedagogicko-psychologického základu (typicky u našich studentů 

specialistů, kteří si během bakalářského studia dobrovolně absolvují předměty z pedagogicko-

psychologického základu a na magistra chtějí pokračovat na učitelství). Dále kolegové z přijímací 

komise upozornili na to, že u TSP je váha 300 a u odborného testu je 700. Takže pokud se někdo hlásí 

třeba na kombinace učitelství tělocviku a biologie, takže odborná zkouška z tělocviku má u něho 

hodnotu 700. Takže jsme to nastavili na dělení půl na půl, ať je to spravedlivé. Dále přibyla možnost 

dalšího přijetí bez přijímaček na navazující magisterské studium u nás na fakultě pro studenty, kteří 



jsou absolventi z jiných univerzit. Samozřejmě to můžou využívat ústavy, které o to stojí, není to 

povinnost.  

Diskuze: 
Baláž: A proč Slovákům nezapočítáváme slovenštinu, když se započítává čeština? 

Lízal: A profilové předměty nejsou striktně předepsány? 

Bochníček: Ne tak zcela. Je tam seznam předmětů, ze kterých si volí. Toto rozhodnutí padlo na komisi 

a je to rozhodnutí celé komise, já bych byl taky pro to slovenštinu nechat. Je to tak i v brožuře.  

Lízal: A brožura ve své finální verzi je někde dostupná? 

Bochníček: Brožura je teď v tisku. Její finální verzi mám v elektronické podobě. Ale senát ji 

neschvaluje. 

Kudrle: Existuje mezivládní dohoda, kde je čeština na úrovni slovenštiny. Neznám její přesné znění, 

ale takhle si zakládáme nerovnost mezi uchazeči. 

Leichmann: Tady se bavíme o výčtu předmětů, které se můžou započítat, ale rozhodně tam nejsou 

všechny předměty, které se učí na středních školách. 

Kudrle: A stojí nám to za to, dávat tam češtinu a ne slovenštinu?  

Culek: Já mám stejný názor. Byl bych pro zachování češtiny i slovenštiny.  

Lízal: Ale bavíme se jen o malé výseči studentů, kteří si žádají o prominutí přijímací zkoušky. 

Leichmann: Tak škrtneme češtinu i slovenštinu ze seznamu těch předmětů.   

Nežiková: A bude se tato změna komunikovat i uchazečům o studium? 

Bochníček: My máme povinnost zveřejnit podmínky přijímacího řízení do listopadu. 

Baláž:  Jak se dává uchazečům vědět, že jsou přijatí/nepřijatí. 

Bochníček: Pro kladná rozhodnutí je to elektronicky. Záporná dáváme písemně. Některé fakulty mají i 

záporní rozhodnutí elektronická. Uchazeči mají výsledky přijímacího řízení v e-přihlášce. A referentky 

na studijním oddělení vidí, kdo si rozhodnutí online přečetl a kdo ne. Pokud si to uchazeč nezobrazí, 

posílá se mu rozhodnutí i písemně poštou.  

Jirásek: A cizinci musí doložit o znalosti češtiny certifikát nebo jim fakulta umožní psát test? 

Bochníček: Chceme doložení certifikátu. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 
 

Hlasování: pro 24 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 

4. Opatření děkana Podmínky stipendijních programů 

Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 
 

Tajemník Čermák představil změny, které byly vyvolány kontrolou z rektorátu. Doplnily se okruhy 

studentů, které mohou o stipendium zažádat a taky se stanovily minimální a maximální hodnoty 

stipendií. Proděkan Bláha doplnil změny v udílení cen děkana. Došlo ke zúžení kategorií cen a 

vyhlašování bude probíhat v rámci akce Campus day.  

 

Diskuze: 
Baláž: Pokud si dobře pamatuji, tak u stipendií pro podporu mobilit bylo 60 dní pro praktickou stáž a 

90 dní pro studijní pobyt a teď je to 90 pro oboje.  

Čermák: Aha, tak to je divné. Nic takového jsme neupravovali. Asi nějaká chyba v kopírování a 

upravování dokumentů.  



Nádeníčková: Na těchto stipendiích se od 1. 9. 2019 již vyplatilo přes 500 000 Kč.  

Kudrle: Já jsem si všiml, že jsou uváděny rozptyly stipendií 500 Kč – 30 000 Kč. To se mi zdá jako dost 

velký rozptyl. 

Čermák: Rozptyly jsou u všech stipendií. Může to být za den činnosti 500 Kč a nebo za rok pomáhání 

na grantu 30 000 Kč. Já v tom návrhu stipendia nevidím, jak dlouho tu činnost vykonával.  

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Podmínky stipendijních programů 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 

 

Hlasování: pro 24 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 

5. Směrnice Přírodovědecké fakulty Zajištění finanční kontroly na 

Přírodovědecké fakultě 
 

Tajemník Čermák představil změny. Opět byly vyvolány kontrolou z rektorátu. Největší změna je, že 

dříve všechny smlouvy nad 50 000 Kč musely být zveřejňovány, teď již ne.  

 

Diskuze: 
Kudrle: Já jsem překvapený, že to řeší fakulta a ne univerzita. 

Čermák: Univerzita to řeší jenom obecně. Detailně to má pak v režii fakulta. Všechno musí mít svého 

příkazce a správce. 

Baláž: Mně se nějak nezdá číslování směrnic. 

Čermák: Rektorát to teď změnil a udělal v tom pěkný chaos.  

 

6. Různé 
 

Křešťáková: Stává se, že když si zahraniční studenti vyberou předmět, který je nabízený v angličtině, 

tak jim na první přednášce řeknou, že předmět bude v češtině a ne v angličtině. 

Leichmann: Důležité je, aby to bylo v zápisu a my to pak na kolegiu probereme. Ale mělo by se s tím 

něco dělat.  

Lochman: Ale když jedou naši studenti do zahraničí, tak se jim stává to stejné.  

Culek: Ale v ISu by se to mělo uvádět správně. Buď ať udělají českou a anglickou verzi předmětu nebo 

ať to napíšou do poznámek, že v případě zahraničních studentů může výuka probíhat formou 

konzultací.  

Hyršl: Vždycky je to o domluvě. Pokud tam je ale nastaven vyučovací jazyk angličtina, tak se to 

zahraničním studentům objeví v nabídce a oni se tam zapíšou. 

Havliš: Já mám třeba vypsaný předmět v češtině a v ISu mám i jeho anglickou mutaci. 

 

 

Hyršl: Mám ještě jednu informační zprávu. Probíhají doplňující volby do akademického senátu MU do 

studentské komory. Zítra by měli být zveřejněni kandidáti a pak budou probíhat samotné volby. 

 

 



Kudrle: Já mám dotaz k webovým stránkám. Já vím, je to věčné téma, ale zatím je to teda ve špatném 

stavu. 

Leichmann: Momentální verze je určena pro veřejnost, uchazeče. Pro zaměstnance se bude dělat 

později. Bude něco ve stylu intranetu.  

Čermák: Na webu je spousta práce. Priorita byla pro uchazeče a zahraniční studenty. Projíždí se 

všechny texty a opravují, aby to bylo aktuální. PR se stará o aktuality, to funguje. Doktorské studium 

je taky aktualizované. Každé oddělení mělo za úkol aktualizovat informace, aby se to mohlo překlopit 

do nové formy. Záložka Pro zaměstnance je spuštěná ve zkušební verzi. Taky spoustu času zabere 

překlopení do anglické verze.   

 

 

Fišerová: Proč jsou individuální studijní plány potřeba odevzdávat v elektronické i papírové verzi? 

Řešilo se to loni na PhD dnu a narazili jsme na to i letos. A nikdo nám neřekl žádný důvod, proč to tak 

je. Já bych to potřebovala vysvětlit jako 3letému dítěti. 

Leichmann: To je otázka pro pana proděkana Bláhu. Otevřeme to na kolegiu. 

Čermák: Pan děkan má snahu všechno elektronizovat, takže na to dojde, pokud to je možné. 

 

 

Baláž: další zasedání budou 11. 11. 2019 a 9. 12. 2019. Nezapomeňte na výjezdní zasedání 18.10.-19. 

10. 2019.   



Prezence  
Zaměstnanecká komora:  

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., RNDr. Martin Culek, Ph.D., doc. Mgr. Petr Hasil, 

Ph.D., doc. Mgr. Jan Havliš, Dr., doc. RNDr. Pavel Hyršl, Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, Ph.D., Mgr. 

David Kruml, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., doc. Mgr. Jan Lochman, 

Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D, Mgr. Dalibor Všianský, Ph.D. 

Omluven: prof. Ing. Vladimír Šindelář, Ph.D. 

 

Studentská komora:  

Mgr. Petra Fišerová, Bc. Michal Hubáček,Bc. et Bc. Jan Janeček, Bc. Lenka Jurasová, Mgr. Dominik 

Kevický, Bc. Veronika Křešťáková, Mgr. Michaela Kubová, Mgr. Barbora Nežiková, Mgr. Romana 

Sedmíková, Kateřina Weisová. 

Omluveni: Bc. Vladimíra Šťastná, Mgr. Jan Rokos. 

 

Hosté:  

prof. RNDr. Jaromír Leichmann, Dr. rer. nat., doc. RNDr. Zdeněk Bochníček, Dr., prof. RNDr. Luděk 

Bláha, Ph.D., Roman Čermák, M.Sc., Mgr. Michaela Tvrdoňová, Ph.D., Mgr. Natálie Nádeníčková, Bc. 

Lukáš Jirásek. 

 

Zapsala:  

Mgr. Natálie Nádeníčková. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  

 

 

V Brně dne 25. října 2019       RNDr. Milan Baláž, Ph.D 
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